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§ 1 
Val av justerare och datum för justering  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd utser 1:e vice ordföranden Lars 
Rottem Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders 
Göransson (S) justera protokollet den 26 november 2024. 
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§ 2 
Fastställande av föredragningslista  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer föredragningslistan med 
följande tillägg: 
 
Skrivelse om förskolor vid öppna drogscener från Moderaterna och 
Kristdemokraterna (Bilaga) läggs till som § 34 på dagordningen. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-64 Nedläggning faderskapsutredning enligt 2. 
kap 7 § FB 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-66 Nedläggning faderskapsutredning 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-67 Nedläggning faderskapsutredning 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-68 Nedläggning faderskapsutredning 
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§ 7 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av protokollen 
och lägger dessa till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations möten 22 oktober, 5 
november och 19 november anmäldes. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga dessa till handlingarna. 
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§ 8 
Allmänhetens frågestund  
Tre medborgare från gruppen Röda Rosen presenterade sitt arbete 
med att få till takträdgård på tunnelbanehuset i Högalidsparken.  
 
Två medborgare presenterade sitt medborgarförslag om Sofia 
bollplan och förslaget att förvandla denna till en samlingsplats. 
 
En medborgare lyfte problematik med kollektivtrafiken och vissa 
busslinjer. 
 
En medborgare ställde frågor kring ett inlämnat medborgarförslag 
rörande Drakenbergsparken och den fortsatta processen för detta. 
 

Sida 9 (39)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-11-21 

§ 9 
Inkomna medborgarförslag oktober 2024  
SÖD 2024/25 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag om att bygga en pumptrackbana i Hammarby 
Sjöstad, SÖD 2024/1191, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
2. Medborgarförslag om en ny badbrygga i Årstaviken, SÖD 
2024/1207, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
3. Medborgarförslag om musteri, särskild uppsamling av äpplen 
från privatpersoner, SÖD 2024/1211, överlämnas till Stockholm 
Vatten och Avfall. 
 
4. Medborgarförslag om att anlägga en parklek intill den befintliga 
parkleken i Drakenbergsparken, SÖD 2024/1247, överlämnas till 
förvaltningen för beredning. 
 
5. Medborgarförslag om att sätta upp pingisbord för året runt-bruk i 
Tengdahlsparken, SÖD 2024/1253, överlämnas till förvaltningen 
för beredning. 
 
6. Medborgarförslag om att inrätta fler ungdomsgårdar på 
Södermalm, SÖD 2024/1278, överlämnas till förvaltningen för 
beredning. 
 
7. Medborgarförslag gällande utomhusrinkar för innebandy, SÖD 
2024/1286, överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 
8. Medborgarförslag om cykeltvätt i Hammarby Sjöstad, SÖD 
2024/1303, överlämnas till Trafiknämnden. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under oktober har åtta medborgarförslag lämnats in till Södermalms 
stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska beredas av 
förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag från 
förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
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Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/25-1 (Godkänd - R 1) Inkomna medborgarförslag 
oktober 2024 

 SÖD 2024/25-1.4 1. Medborgarförslag om att bygga en 
pumptrackbana i Hammarby Sjöstad_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.1 4. Medborgarförslag om att anlägga en 
parklek intill den befintliga parkleken i 
Drakenbergsparken_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.3 2. Medborgarförslag om en ny badbrygga i 
Årstaviken_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.7 5. Medborgarförslag om att sätta upp 
pingisbord för åretruntbruk i 
Tengdahlsparken_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.8 3. Medborgarförslag om musteri, särskild 
uppsamling av äpplen från privatpersoner_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.2 8. Medborgarförslag om cykeltvätt i 
Hammarby Sjöstad_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.5 7. Medborgarförslag gällande 
utomhusrinkar för innebandy_Bortredigerad 

 SÖD 2024/25-1.6 6. Medborgarförslag om att inrätta fler 
ungdomsgårdar på Södermalm_Bortredigerad 

 

Sida 11 (39)



 
 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-11-21 

§ 10 
Medborgarförslag om att sittbänkarna i Vitabergsparkens 
amfiteater kompletteras med ryggstöd  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/298 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att bänkarna i amfiteatern i Vitabergsparken kompletteras 
med ryggstöd. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som syftar till att göra 
befintliga bänkar i amfiteatern mer bekväma. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på förslaget då komplettering av 
ryggstöd är bra ur ett tillgänglighetsperspektiv. Det är däremot svårt 
att komplettera en befintlig anläggning med ryggstöd och detta 
behöver utredas vidare. Det är även viktigt att ta hänsyn till de 
kulturhistoriska aspekterna så att teaterns bevarandevärden inte 
påverkas negativt. 
 
Att komplettera alla sittbänkar med ryggstöd är en relativt stor 
investering och åtgärden är därför inte en prioriterad investering för 
förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/298-6 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/298 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/298-7 SÖD 2024-298_Bortredigerad 
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§ 11 
Medborgarförslag om att förvandla grusplanen bredvid 
Sofia bollplan till en samlingsplats  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/638 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
utveckla ytan i Tengdahlsparken där förskolan Äventyret tidigare 
stod. Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som syftar till att 
skapa en samlingsplats för fysisk aktivitet och social samvaro. 
 
Platsen där förskolan Äventyret tidigare stod ingår som en del av en 
kommande större upprustning av Tengdahlsparken som drivs av 
exploateringskontoret. I väntan på att parkupprustningen kan starta 
har förvaltningen genomfört ett tillfälligt återställande av grusytan 
till basketplan. 
 
Inom Stockholms stad finns det fritidsbibliotek där man kan låna 
sport- och fritidsutrustning. Förvaltningen håller på och utreder hur 
ett fritidsbibliotek kan förverkligas under 2025 men inriktningen är 
att det ska vara nära stadsdelens knytpunkter och centralt på 
Södermalm. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/638-8 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/638 
 SÖD 2024/638-10 SÖD 2024-638_Bortredigerad(1689925) 

(0)_TMP 
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§ 12 
Medborgarförslag om utomhuskontor  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/861 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att under en begränsad period skapa utearbetsplatser i Södermalms 
naturmiljöer. Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som är 
välskrivet. 
 
Förvaltningen är positiv till att prova en eller ett par 
utomhusarbetsplatser i samband med en parkupprustning. 
Förvaltningen föreslår därför att förslaget att inrätta 
utomhusarbetsplatser kan beaktas inom kommande 
parkupprustningsprojekt. 
 
Förvaltningen ansvarar för utveckling och skötsel av parkmark samt 
skötsel av grönytor på gatumark inom stadsdelsområdet. 
Förvaltningens eventuella insats i detta förslag skulle därför vara att 
finna en plats för, och inrätta, en utomhusarbetsplats. Genom ett så 
kallat WiFi-hotspot, där mobiltelefonens dataanslutning används för 
att ansluta en annan telefon, surfplatta eller dator till internet, är det 
möjligt att skapa en arbetsplats med tillgång till internet. Schakt i 
naturområden och parker kan vara svårutfört och kostnadsdrivande 
då bland annat grunt liggande berg och trädrötter kan komplicera 
arbetet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/861-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/861 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/861-6 SÖD 2024-861_Bortredigerad 
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§ 13 
Medborgarförslag om badstegar på ångbåtsbryggan, 
Långholmen  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1040 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
2. Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar medborgarförslaget till 
Stockholms Hamn AB för vidare hantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att ”ångbåtsbryggan” på Långholmen ska tillföras 
badstegar. I förslaget anges att badstegarna skulle utgöra ett 
alternativ för den som inte vill hoppa i vattnet från bryggan eller gå 
i från stranden. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att utveckla möjligheten till bad inom stadsdelsområdet. 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål att utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och 
ser positivt på en sådan utveckling. 
 
I samband med handläggningen av medborgarförslaget har det 
framkommit att bryggan ansvaras av Stockholms Hamn AB. Enligt 
Stockholms Hamnar är bryggan placerad inom Stockholms 
hamnområde där badförbud råder. 
 
Mot bakgrund av att bryggan ansvaras av Stockholms Hamn AB 
föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden överför förslaget till 
Stockholm Hamn AB för vidare hantering. 
 
Beträffande utveckling av badmöjligheterna inom stadsdelsområdet 
pågår ett arbete i enlighet med den antagna ”Handlingsplan för nya 
bad 2022” där ett antal platser anges för vidare undersökning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
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Handlingar i ärendet 
 SÖD 2024/1040-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1040 

Tjänsteutlåtande  
 SÖD 2024/1040-5 SÖD 2024-1040_Bortredigerad(1716578) 
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§ 14 
Medborgarförslag om att bygga en bollvägg för tennis i 
området kring Tantolunden  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1058 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
bygga en bollvägg för bland annat tennis i området kring 
Tantolunden. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av sport- och fritidsaktiviteter inom 
stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen tycker att det är en relevant åtgärd att genomföra och 
föreslår därför att bollväggen anläggas hösten 2024 eller våren 
2025. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1058-4 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1058 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1058-5 SÖD 2024-1058_Bortredigerad 
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§ 15 
Medborgarförslag om att bygga en ny badplats i 
Årstaviken strax söder om Sockerbruksgränd  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/1126 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att en ny badplats anläggs i Årstaviken, strax söder om 
Sockerbruksgränd. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av bad inom stadsdelsområdet. 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål att utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och 
ser positivt på en sådan utveckling. 
 
Vid den plats där den nya badbryggan föreslås råder enligt allmänna 
lokala ordningsföreskrifter i Stockholm badförbud. 
 
Beträffande utveckling av badmöjligheterna inom stadsdelsområdet 
pågår ett arbete i enlighet med den antagna ”Handlingsplan för nya 
bad 2022” där ett antal platser anges för vidare undersökning. Den 
plats som anges i medborgarförslaget finns inte med i 
handlingsplanen. 
 
Enligt förvaltningen bör i första hand de platser som anges i 
handlingsplanen utredas vidare innan ytterligare eventuella platser 
övervägs. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1126-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1126 
Tjänsteutlåtande  

 SÖD 2024/1126-6 SÖD 2024-1126_Bortredigerad 
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§ 16 
Månadsrapport oktober 2024  
SÖD 2024/1246 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för oktober 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per oktober med helårsprognos visar på ett överskott 
om 33,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i augusti 6,97 procent vilket är 
en minskning från förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 24,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr, Individ- och 
familjeomsorgen ett överskott om 4,0 mnkr och Ekonomiskt bistånd 
ett överskott om 1,0 mnkr. Stadsmiljöverksamhet prognostiserar ett 
underskott om 3,0 mnkr, Förskolan ett underskott om 2,0 mnkr och 
Barn, kultur och fritid ett underskott om 1,0 mnkr. Övriga 
verksamheter prognostiserar en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som fortsatt förväntas öka under årets sista 
månader. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1246-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1246 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/1246-2 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2024 
 SÖD 2024/1246-2.1 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2024 
 SÖD 2024/1246-2.2 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2024 
 SÖD 2024/1246-2.3 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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§ 17 
Sammanträdestider för Södermalms stadsdelsnämnd 
2025  
SÖD 2024/1153 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd fastställer tid och plats för sina 
sammanträden år 2025 i enlighet med förvaltningens förslag: 
 
2 januari 
23 januari 
20 februari 
20 mars 
24 april 
22 maj 
17 juni (tisdag) 
21 augusti 
18 september 
16 oktober 
20 november 
11 december 
 
Stadsdelsnämnden fastställer tid och plats för sina 
informationsmöten år 2025 i enlighet med förvaltningens förslag: 
 
16 januari 
13 februari 
13 mars 
16 april (onsdag) 
15 maj 
12 juni 
14 augusti 
11 september 
9 oktober 
13 november 
4 december 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdestider för 
stadsdelsnämnden år 2025. Förvaltningen föreslår att nämnden 
sammanträder vid tolv tillfällen. Sammanträdena föreslås som regel 
starta 17:30 och huvudsakligen genomföras i förvaltningens lokaler 
med undantag för ett antal tillfällen då nämnden framfört önskemål 
om att sammanträda på andra platser inom Södermalms 
stadsdelsområde. 
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Förvaltningen har även tagit fram förslag på tider för nämndens 
informationsmöten. Som regel föreslås informationsmötena infalla 
en vecka innan nämndens sammanträden mellan klockan 17:00 och 
18:30. Förslaget är att informationsmötena i huvudsak genomförs 
digitalt med undantag för två möten under året. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1153-1 (Godkänd - R 1) Sammanträdestider för 
Södermalms stadsdelsnämnd 2025 
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Protokoll nr 11/2024 
 

2024-11-21 

§ 18 
Förlängning av avtal med Vardaga avseende driften av 
Guldbröllopshemmets vård- och omsorgsboende  
SÖD 2024/1125 
 

Beslut  
1. Södermalms stadsdelsnämnd rekommenderar äldrenämnden att 
förlänga avtalet med Vardaga avseende driften av 
Guldbröllopshemmets vård- och omsorgsboende från och med 1 
november 2025 till och med 31 oktober 2028. 
 
2. Södermalms stadsdelsnämnd upphäver beslut § 16, fattat den 17 
oktober 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal gäller från och med den 1 november 2022 till och 
med den 31 oktober 2025. Avtalet kan förlängas i ytterligare 3 år 
med möjlighet till ytterligare förlängning om först tre år och sedan 
ytterligare två år. Längsta möjliga avtalstid är till och med den 31 
oktober 2030. Överenskommelsen om förlängning ska vara skriftlig 
och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång. 
 
Uppföljning av verksamheten sker genom äldreomsorgens modell 
för avtalsuppföljning där syftet är att säkerställa att entreprenören 
följer gällande avtal, förfrågningsunderlag och utfästelser i anbudet. 
 
Uppföljningen visar att de boende får god och säker omvårdnad och 
att det är en fungerande verksamhet. 
 
Ärendet togs upp på nämndens sammanträde den 17 oktober 2024 
och lyfts igen på grund av felskrivning i förvaltningens förslag för 
beslut. Där framgick att stadsdelsnämnden rekommenderar 
kommunstyrelsen att förlänga avtalet med Vardaga. Den korrekta 
skrivningen är äldrenämnden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1125-5 (Godkänd - R 2) Förlängning av avtal 
med Vardaga avseende driften av Guldbröllopshemmets 
vård- och omsorgsboende 
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 SÖD 2024/1125-3 §16 den 17 oktober 2024, Södermalms 
stadsdelsnämnd Förlängning av avtal med Vardaga avseende 
driften av Guldbröllopshemmets vård- och omsorgsboende 

 SÖD 2024/1125-2 (Godkänd - R 1) Förlängning av avtal 
med Vardaga avseende driften av Guldbröllopshemmets 
vård- och omsorgsboende 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2024 
 

2024-11-21 

§ 19 
Remiss, Motion om blås liv i sommarbarnsverksamheten, 
KS 2024/813  
Remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/813 
SÖD 2024/840 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion ställd av 
Jonas Naddebo (C) om att Stockholms stad tillsammans med 
potentiella ideella utförare ska starta upp sommarbarns verksamhet 
inför sommaren 2025. Insatsen ska rikta sig till de barn som av 
olika anledningar kommer att spendera mycket tid ensam under 
sommarlovet och som kan gynnas av ett miljöombyte med trygga, 
närvarande vuxna. 
 
Förvaltningen instämmer med skribenten om att det är viktigt med 
en meningsfull fritid. Alla barn och unga ska ha tillgång till och lika 
möjligheter till fritidsaktiviteter under sommarlovet. 
 
Förvaltningen arbetar på olika sätt för att erbjuda barn och unga en 
meningsfull fritid även under sommarlovet. Förvaltningen ser flera 
hinder för att återinföra konceptet sommarbarn/feriebarn i modern 
tappning med syfte att möta dagens utmaningar och förvaltningen 
anser därför att det inte ska utredas vidare. Att hitta familjer som 
har möjlighet att ta emot barn från Stockholm under lov bedömer 
förvaltningen som mycket svårt. Förvaltningen menar vidare att det 
skulle innebära ett stort ansvar att säkerställa ett barns trygghet och 
säkerhet i en familj utan att genomföra kontroller och utredning i 
likhet med det förfarande som görs av ett familjehem, exempelvis 
kontroll i belastningsregister, ekonomiska incitament samt att 
bedöma familjs lämplighet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med detta. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) och Marko Janicic (C) anmälde ett 
förslag till beslut (Bilaga) och föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med detta. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/840-3 (Godkänd - R 1) Motion om blås liv i 
sommarbarnsverksamheten 

 SÖD 2024/840-2.1 Motion om blås liv i 
sommarbarnsverksamheten  
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2024-11-20 
 
Remiss av motion Blås liv i 
sommarbarnsverksamheten 

 
Ärende 19 
 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Marko Janicic (C) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Under sommarlovet är många barn utan sysselsättning. Vi vill låta barn från staden få chansen att 
tillbringa några veckor på landet med trygga närvarande vuxna. Det handlar inte bara om att hålla 
barnen borta från gängens lockelser. Det är också en chans för dem att upptäcka en annan värld där de 
kan få meta sin första abborre, plocka bär och uppleva lugnet på landsbygden. Genom att bygga broar 
mellan stad och land kan vi bidra till en större förståelse och kunskap om livet utanför stadens 
gränser. Vi vet att civilsamhället är redo att ställa upp och vi tror att det finns många familjer som kan 
ge dessa unga somrar att minnas. Det måste inte nödvändigtvis handla om familjer som bor på 
landsbygden året om, utan det kan lika gärna vara en annan stadsfamilj som gärna bjuder med ett barn 
till sitt landställe. 
 
Vi ser positivt på de satsningar som förvaltningen gjort för att för att erbjuda barn och unga en 
meningsfull fritid även under sommarlovet. Men att likställa kollo med sommarbarnsverksamhet är en 
missbedömning. Kollovistelse möjliggör det visserligen för att lämna staden och känna gräset mellan 
tårna, men här finns inte samma potential för barnen att bygga långsiktiga relationer med trygga 
vuxna. De vuxna som finns på kollot är anställda och när en grupp av barn lämnar så kommer det nya. 
Men ett barn som får spendera några veckor tillsammans med en familj på landsbygden ges möjlighet 
att både upptäcka en ny värld och skapa trygga relationer som kanske varar hela livet.  
 
Vårt grannland Finland har en liknande modell under Rädda barnens regi och där är det tydligt att 
insatsen inte enbart innebär aktivitet för barn, likt ett kollo, utom är i lika stor grad ett miljöombyte 
med trygga, närvarande vuxna i en omgivning som möjliggör en insikt i hur livet utanför Stockholm 
kan se ut. Ibland handlar det inte om att få spela brännboll med andra barn utom att få lära sig hur 
skivlingar ser ut, vilka bär som är ätbara, hur det går till när höns värper ägg eller när en ko ska 
mjölkas.  
 
Vad vi föreslår är att utreda möjligheten att återinföra konceptet sommarbarn i modern  
tappning med syfte att möta dagens utmaningar. Det tycker vi att Södermalms stadsdelsnämnd borde 
kunna ställa sig bakom.
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2024-11-21 

§ 26 
Uppföljning av fördjupad trygghetsundersökning  
Anmälningsärende 
SÖD 2024/1237 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutade att lägga uppföljningen till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att få ett bättre underlag för utvärdering och för att kunna följa 
utvecklingen inom de prioriterade områdena västra Södermalm, 
centrala Södermalm och Hammarby Sjöstad har en undersökning 
med fokus på dessa tre specifika områden genomförts. 
Undersökningen genomfördes för första gången under 2023. 
Resultatet ska användas som underlag för att utveckla 
stadsdelsområdet till en tryggare och ännu mer uppskattad plats. 
 
Överlag kan det konstateras, såsom i de stadsövergripande 
mätningarna och i föregående års fördjupade 
trygghetsundersökning, att Södermalmsborna är trygga i sin 
stadsdel. Resultatet av undersökningen inom västra Södermalm 
visar sammanfattningsvis på en något ökad grad av trygghet hos 
Södermalmsborna. Inom centrala Södermalm är resultatet 
diversifierat, där Södermalmsbornas uppfattning om otrygghet ökat 
något inom vissa områden samtidigt som det minskat inom andra. 
Inom Hammarby-Sjöstad visar undersökningen på marginella 
skillnader i den upplevda tryggheten. Undersökningen kommer 
även att genomföras under samma period 2025. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga uppföljningen till handlingarna. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Charlotte Lilja Pittuco m.fl. (V) och 
Magnus Palm m.fl. (MP) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1237-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1237 
Uppföljning av fördjupad trygghetsmätning 

 SÖD 2024/1237-2 Stockholms Stad Trygghetsmätning 
Västra Södermalm 2024 
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 SÖD 2024/1237-2.1 Stockholms Stad Trygghetsmätning 
Centrala Södermalm 2024 

 SÖD 2024/1237-2.2 Stockholms Stad Trygghetsmätning 
Hammarby Sjöstad 2024 
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Södermalm 

2024-11-21 
Ärende 26 

Uppföljning av 
fördjupad 

trygghetsundersökning 
Anders Göransson m.fl. S 

    Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Magnus Palm m.fl. MP 

 

Särskilt uttalande 
I 2023 års budget för Stockholm fick stadsdelarna huvudansvaret för det lokala 
trygghetsarbetet. Här på Södermalm valde vi att göra ett omtag. Med målet att 
Södermalm skulle bli tryggare och trevligare. Vi fördjupade dialogen med 
medborgarna, införde nya arbetsformer och tillförde mer resurser. Arbetet utgick 
ifrån ett helhetstänk rotat i våra lokala förhållanden. En del i detta 
arbete är de trygghetsundersökningar som redovisas i det här ärendet.  
 
Det viktigt att komma ihåg att trygghet både handlar om den upplevda situationen 
och den faktiska brottsligheten1. Med det sagt är det glädjande att se att det finns 
tecken på att vårt arbete med Sommar i Tanto haft en positiv effekt. Vi tar med 
oss detta in i det fortsatta arbetet.  
 
. 
 
 
 
 

 
1 Vi har sökt i BRÅ:s databas över anmälda brott. Vi valde misshandel och rån sedan 2007, då Södermalms stadsdelsnämnd 
startade det året. Trenden över tid är positiv vad gäller båda brotten. Jämfört vi det högsta värdet under perioden med 2023 
så har antalet anmälda fall av misshandel minskat med 35% medan rånen minskat med över 56%. 
https://statistik.bra.se/solwebb/action/anmalda/urval/sok 
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§ 27 
Anmälan av kontorsutlåtande  
Remiss, En översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55), 
KS 2024/1064 
SÖD 2024/1185 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutar att lägga ärendet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har fått ”Remiss av En översyn av 23 kap. brottsbalken 
(SOU 2024:55)” av kommunstyrelsen. Remissen har även skickats 
till Farsta och Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämnder samt 
socialnämnden, utbildningsnämnden och stadsledningskontoret. 
Svaret ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 12 november 
2024. Med anledning av den korta svarstiden besvaras remissen 
genom ett kontorsyttrande av Södermalms stadsdelsförvaltning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden beslutar 
att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1185-3 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
kontorsyttrande 

 SÖD 2024/1185-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss, En 
översyn av 23 kap. brottsbalken (SOU 2024:55) 

 SÖD 2024/1185-1.1 Remiss - En översyn av 23 kap. 
brottsbalken (SOU 2024:55) 
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§ 28 
Remiss av Delbetänkandet - Ökat informationsutbyte 
mellan myndigheter – Behov och föreslagna förändringar 
(SOU 2024:63)  
SÖD 2024/1166 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd beslutar att lägga ärendet till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen i Stockholms 
stad mottagit remiss av delbetänkandet Ökat informationsutbyte 
mellan myndigheter - Behov och föreslagna förändringar (SOU 
2024:63). Med anledning av den korta svarstiden besvaras remissen 
genom ett kontorsutlåtande av Södermalms stadsdelsförvaltning och 
anmäls i efterhand till Stadsdelsnämnden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1166-4 Anmälan av kontorsutlåtande 
 SÖD 2024/1166-2 Tjänsteutlåtande Remiss av 

delbetänkandet Ökat informationsutbyte mellan myndigheter 
 SÖD 2024/1166-1.2 Remiss - Delbetänkandet - Ökat 

informationsutbyte mellan myndigheter - Behov och 
föreslagna förändringar (SOU 2024:63) 
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§ 29 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024  
SÖD 2024/62 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråd 2024-11-11 anmäls. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar 
lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/62-19 Protokoll SPR 2024-11-11 
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§ 30 
Förvaltningsgruppens protokoll 2024  
SÖD 2024/16 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024-11-11 anmäls. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslår att nämnden beslutar 
lägga protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/16-19 Protokoll FVG 11 november 
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2024-11-21 

§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
SÖD 2024/95 
 

Beslut  
Södermalms stadsdelsnämnd godkänner anmälan av 
delegationsbeslut och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2023/1337 
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2023/1338 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan och lägga den till handlingarna. 
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§ 32 
Information från förvaltningen  
Stadsdelsdirektör Alexandra Wynn informerade om: 
  

 Genomförd krisövning på förvaltningen. 
 Ljusinstallation i Björns Trädgård med anledning av 

Barnkonventionens dag. 
 Installerad ljudbänk i Fatbursparken. 
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§ 33 
Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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§ 34 
Skrivelse från Moderaterna och Kristdemokraterna - 
Förskolor vid öppna drogscener  
SÖD 2024/1382 
 

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Mikael Igelström m.fl. (M) och Erik Ehrs (KD) anmälde en 
skrivelse till Södermalms stadsdelsnämnd om förskolor nära öppna 
drogscener. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 
Lars Rottem Krangnes (C), Marko Janicic (C) och Anne-Lie Elfvén 
(L) ställde sig bakom den inlämnade skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1382-1 Skrivelse (M), (KD) Fo¨rskolor vid 
o¨ppna drogscener 
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  Södermalm 
  Stadsdelsnämnd 2024-11-21 
   

 
  Skrivelse om förskolor vid  
  öppna drog scener på Södermalm
   

 
  Jonas Nilsson m.fl. (M)
   

Södermalms stadsdelsnämnd 

2024-11-21 

Skrivelse om Förskolor på öppna drog scener på Södermalm 

 

Mikael Igelström m fl. (M) 

Erik Ehrs (KD) 

       

Förskolor på öppna drogscener på Södermalm 
 

Den 9 november 2024 skrev Dagens Nyheter en artikel om att 48 förskolor i Stockholms stad 
ligger vid platser med öppen droghandel. Enligt artikeln har förskoleförvaltningen gjort en 
kartläggning över hur många av förskolorna i staden som ligger på enligt polisen, en öppen 
drogscen. Idag finns det över 30 öppna drogscener i Stockholm, varav 3 av dessa ligger på 
Södermalm (centrala Södermalm, Maria kvarteren och västra Södermalm). Det ska enligt 
kartläggningen och artikeln i Dagens Nyheter röra sig om 557 stycken barn på Södermalm 
som befinner sig i denna miljön.  

Förutom att det finns tre öppna drogscener på Södermalm så finns det idag ett flertal 
verksamheter av Stockholms missbruksvård såsom vårdinrättningar och sprututbyte runt 
centrala delar av Södermalm. Det är sedan år tillbaka känt att den typen av verksamheter kan 
medföra en koncentration av personer som missbrukar, säljer droger eller är utslagna. Det 
nämns i artikeln från Dagens Nyheter att personalen på de berörda förskolorna är extra noga 
att städa gården varje morgon. 

Med anledning av detta önskar vi fråga stadsdelsförvaltningen: 
● Vilka förskolor på Södermalm ligger, enligt polisens definition för öppen drogscen, på 

en öppen drogscen? 
● Hur arbetar stadsdelsförvaltningen för att säkerställa tryggheten för de barn som går på 

förskolorna och den personal som jobbar där? Vi mottar gärna en muntlig redovisning 
vid en infonämnd om det är känslig information som delges.  

● Hur ser informationsutbytet ut gentemot; fristående förskoleaktörer och 
fastighetsägare, andra stadsdelar, förvaltningar och bolag inom staden, för att 
säkerställa tryggheten vid Södermalms förskolor? 
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  Södermalm 
  Stadsdelsnämnd 2024-11-21 
   

 
  Skrivelse om förskolor vid  
  öppna drog scener på Södermalm
   

 
  Jonas Nilsson m.fl. (M)
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